

Privacy Information

Open Call - Staging Realities – X-Reality Lab

Version: May 2025

1. Why and for what purposes does the university process personal data?

(1) The Universität Mozarteum Salzburg collects and processes the following personal data of users **for the application and selection process for the Open Call of the Institute for Open Arts** (in addition to the personal data required for creating a basic account and profile):

- Title
- Telephone number
- CV (incl. portrait if applicable) & letter of motivation
- Certificates / confirmations
- Other attachments and files (if applicable: image, audio and video recordings, links* to artistic posts, artistic concept, etc.)
- If applicable: health data, if you have provided this voluntarily and without being asked to do so.

(2) Please note that although your information is **voluntary**, the application/selection process can only be carried out if the personal data listed under point 1.1. is provided.

**Note on 'Link to an artistic post': If applicants submit a video on a platform (provide the corresponding link), the general terms and conditions of the platform and any other legal provisions must be observed. Applicants shall indemnify and hold Universität Mozarteum Salzburg harmless in this regard.*

2. What is the legal basis?

(1) The processing of the personal data listed in point 1 is carried out on the basis of and for the **purpose of contract fulfilment or the implementation of pre-contractual measures** (Art. 6 para. 1 lit. b of the GDPR), the fulfilment of the legal obligations of the university (Art. 6 para. 1 lit. c of the GDPR), and to protect the legitimate interests of the university (Art. 6 para. 1 lit. f of GDPR), whereby these overriding legitimate interests lie in the selection of the most suitable applicant. In individual cases, the grounds for legality may also be your consent (Art. 6 para. 1 lit. a of the GDPR).

(2) Universität Mozarteum Salzburg does not ask applicants to disclose data on race or ethnic origin, political opinions, religious or philosophical beliefs, trade union membership, health, sex life or sexual orientation. Should applicants nevertheless disclose sensitive data voluntarily and without being asked to do so, this data may be stored and processed for the purposes of processing the application. If you disclose sensitive data (in particular health data) to us to consider your special needs, the university will process this data to fulfil obligations under labour and social law (Art. 9 (2) (b) of the GDPR) or on the basis of your express consent (Art. 9 (2) (a) of the GDPR).

3. How long will your personal data be stored?

The data stored in the Open Call Staging Realities account will be kept in personal form until the position is filled or a new vacancy is advertised and the assertion of claims in connection with the application and the filling of the position is excluded due to the statute of limitations (in the event of your unsuccessful application, it will be deleted after 7 months).

4. Who are the recipients/who has access?

(1) Access to the personal data provided is restricted to those from Universität Mozarteum Salzburg who are involved in the processing of applications and filling of vacancies. These are:

- employees of the Human Resources Service Department
- the members of the Rectorate

- the head of the respective organisational unit to which this position is assigned or persons appointed by them
 - the members of the recruitment committee
- (2) The personal data provided by the applicant in the application tool will be processed internally at the university by Universität Mozarteum Salzburg for a specific purpose. Any further disclosure to third parties will only take place in specific cases in which the university is legally obliged to do so.
- (3) The data disclosed is used in particular for statistical purposes and/or statutory documentation and reporting obligations, including those to the Austrian Court of Audit (ACA), the federal ministries, as well as for the service agreement, the intellectual capital statement and other internal reporting obligations, whereby anonymisation always takes place.
- (4) The university cooperates with contracted processors (in particular IT service providers) insofar as this is necessary to fulfil the purposes of the processing. These companies only act in a supporting capacity, on the instructions of the university, and are contractually obliged to comply with data protection regulations and to take technical and organisational protective measures in accordance with Art. 28 of the GDPR.

5. What are your rights as a data subject?

- (1) On the basis of the Austrian Data Protection Act (DSG) and the GDPR, every person has the right to information pursuant to Art. 15 of the GDPR, the right to rectification pursuant to Art. 16 of the GDPR, the right to erasure pursuant to Art. 17 GDPR, the right to restriction of processing pursuant to Art. 18 of the GDPR as well as the right to data portability pursuant to Art. 20 of the GDPR and the right to appeal pursuant to Art. 21 of the GDPR. If applicable, these data subject rights are to be asserted at Universität Mozarteum Salzburg (responsible person according to Art. 4 Z 7 of the GDPR), Mirabellplatz 1, 5020 Salzburg, datenschutz@moz.ac.at. You can reach the data protection officer Univ.-Ass. Mag. Dr. Johannes Warter at datenschutz@moz.ac.at.
- (2) Every person has the right to file a complaint with the Austrian Data Protection Authority if he or she believes that the processing of personal data concerning him or her violates the GDPR or the DSG.

6. Other conditions

In the event of discrepancies between the German and English versions of this privacy policy of the Universität Mozarteum Salzburg, the German version shall be binding.

Datenschutzinformation

Open Call - Staging Realities – X-Reality Lab

Stand: Mai 2025

1. Warum und für welche Zwecke verarbeitet die Universität personenbezogene Daten?

(1) Die Universität Mozarteum Salzburg erhebt und verarbeitet **für die Bewerbung und den Auswahlprozess zum Open Call des Instituts für Open Arts** (neben den für die Erstellung eines Basisaccounts und eines Profils erforderlichen personenbezogenen Daten) auch die nachfolgenden personenbezogenen Daten der Nutzer*innen:

- Titel
- Telefonnummer
- CV (allfällig inkl. Portrait) & Motivationsschreiben
- Zeugnisse / Bestätigungen
- Sonstige Anhänge und Dateien (allfällig: Bild-, Ton- und Videoaufnahmen, Links* zu künstlerischen Beiträgen, künstlerisches Konzept, etc.)
- Allfällig: Gesundheitsdaten, sofern sie unaufgefordert und freiwillig von Ihnen bekannt gegeben werden.

(2) Bitte beachten Sie, dass Ihre Angaben zwar **freiwillig** sind aber eine Bewerbungsabwicklung/der Auswahlprozess nur unter Angabe der unter Pkt. 1.1. angeführten personenbezogenen Daten erfolgen kann.

***Hinweis zu „Link zu einem künstlerischen Beitrag“:** Sollten die Bewerber*innen ein Video auf einer Plattform einreichen (den dazugehörige Link hinterlegen) sind die AGBs der Plattform sowie allfällige andere Rechtsvorschriften einzuhalten. Die Bewerber*innen halten die Universität Mozarteum Salzburg diesbezüglich schad- und klaglos.

2. Auf Basis welcher Rechtmäßigkeitsgründe?

(1) Die Verarbeitung der in Pkt. 1 angeführten personenbezogenen Daten erfolgt aufgrund und zum **Zweck der Vertragserfüllung bzw. Durchführung vorvertraglichen Maßnahmen** (Art. 6 Abs. 1 lit. b DSGVO), der Erfüllung von gesetzlichen Verpflichtungen der Universität (Art. 6 Abs. 1 lit. c DSGVO) sowie zur Wahrung der berechtigten Interessen der Universität (Art. 6 Abs. 1 lit. f DSGVO), wobei diese überwiegenden berechtigten Interessen in der Auswahl der am besten geeigneten Bewerberin*des am besten geeigneten Bewerber liegen. In Einzelfällen kann der Rechtmäßigkeitsgrund auch in Ihrer Einwilligung liegen (Art. 6 Abs. 1 lit. a DSGVO).

(2) Die Universität Mozarteum Salzburg fordert Bewerber*innen nicht auf, Daten über die rassische und ethnische Herkunft, die politischen Meinungen, die religiösen oder philosophischen Überzeugungen, die Gewerkschaftszugehörigkeit, die Gesundheit, das Sexualleben oder die sexuelle Orientierung bekanntzugeben. Sollten Bewerber*innen dennoch sensible Daten unaufgefordert und freiwillig bekannt geben, können diese für die Zwecke der Abwicklung der Bewerbung gespeichert und verarbeitet werden. Sollten Sie uns sensible Daten (insbesondere Gesundheitsdaten) zur Berücksichtigung Ihrer besonderen Bedürfnisse bekanntgeben, verarbeitet die Universität diese Daten zur Erfüllung arbeits- und sozialrechtlicher Verpflichtungen (Art. 9 Abs. 2 lit. b DSGVO) oder auf Grundlage Ihrer ausdrücklichen Einwilligung (Art. 9 Abs. 2 lit. a DSGVO).

3. Wie lange werden Ihre personenbezogenen Daten aufbewahrt?

Die im Open-Call-Staging Realities-Account gespeicherten Daten werden solange in personenbezogener Form aufbewahrt, bis die Position besetzt ist oder es zu einer Neuausschreibung kommt und die Geltendmachung von Ansprüchen im Zusammenhang mit der Bewerbung und der

Stellenbesetzung wegen Verjährung ausgeschlossen ist (im Falle Ihrer erfolglosen Bewerbung erfolgt eine Löschung nach 7 Monaten).

4. Wer sind die Empfänger*innen bzw. wer hat Zugriff?

- (1) Zugriff auf die bekannt gegebenen Daten haben die jeweils mit der Bewerbungsabwicklung und dem Stellenbesetzungsprozess befassten Personen der Universität Mozarteum Salzburg. Dies sind:
 - die Mitarbeiter*innen der Abteilung Personal Service
 - die Mitglieder des Rektorats
 - der*die Leiter*in der jeweiligen Organisationseinheit der die betreffende Stelle zugeordnet ist bzw. von diesem*dieser beauftragte Personen
 - die Mitglieder der Besetzungskommission
- (2) Die personenbezogenen Daten die der*die Bewerber*in im Bewerbungstool angibt, werden universitätsintern von der Universität Mozarteum Salzburg zweckgebunden verarbeitet. Eine darüberhinausgehende Weitergabe an Dritte erfolgt nur in jenen Fällen, in denen die Universität zu einer solchen Weitergabe gesetzlich verpflichtet ist.
- (3) Die bekanntgegebenen Daten werden insbesondere für statistische Zwecke und/oder gesetzliche Dokumentations- und Meldepflichten unter anderem gegenüber dem Rechnungshof, den Bundesministerien sowie für die Leistungsvereinbarung, die Wissensbilanz und weitere interne Berichtspflichten verwendet, wobei grundsätzlich eine Anonymisierung erfolgt.
- (4) Die Universität arbeitet – soweit dies erforderlich ist, um die Verarbeitungszwecke zu erfüllen – mit Auftragsverarbeitern zusammen (insbesondere IT-Dienstleistungsunternehmen). Diese Unternehmen werden lediglich unterstützend auf Weisung der Universität tätig und werden gemäß Art. 28 DSGVO vertraglich zur Einhaltung datenschutzrechtlicher Bestimmungen und Ergreifung technischer und organisatorischer Schutzmaßnahmen verpflichtet.

5. Welche Betroffenenrechte haben Sie?

- (1) Jede Person hat aufgrund des DSG sowie der DSGVO das Recht auf Auskunft nach Art. 15 DSGVO, das Recht auf Berichtigung gemäß Art. 16 DSGVO, das Recht auf Löschung gemäß Art. 17 DSGVO, das Recht auf Einschränkung der Verarbeitung gemäß Art. 18 DSGVO sowie das Recht auf Datenübertragbarkeit gemäß Art. 20 DSGVO und das Recht auf Widerspruch gemäß Art. 21 DSGVO. Allfällig sind diese Betroffenenrechte bei der Universität Mozarteum Salzburg (Verantwortliche gemäß Art. 4 Z 7 DSGVO), Mirabellplatz 1, 5020 Salzburg, datenschutz@moz.ac.at geltend zu machen. Den Datenschutzbeauftragten Univ.-Ass. Mag. Dr. Johannes Warter erreichen Sie unter datenschutz@moz.ac.at.
- (2) Jede Person hat das Recht auf Beschwerde bei der Österreichischen Datenschutzbehörde, wenn sie der Ansicht ist, dass die Verarbeitung der sie betreffenden personenbezogenen Daten gegen die DSGVO oder das DSG verstößt.

6. Sonstiges

Bei Abweichungen zwischen der deutschen und englischen Sprachfassung der vorliegenden Datenschutzinformation der Universität Mozarteum Salzburg ist ausschließlich die deutsche Sprachfassung verbindlich.